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Nummer

4103

Onderwerp

Agenderingsverzoek behandelvoorstel 1442 Ecologisch in balans met damherten

Hoeksche Waard

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

Tijdens de commissievergadering Landelijk Gebied op 29 mei 2024 is gesproken over het

agenderingsverzoek behandelvoorstel motie 1442 ‘Ecologisch in balans met damherten Hoeksche Waard’.

Naar aanleiding van de beantwoording door Gedeputeerde Staten leggen de Partij voor de Dieren,

GroenLinks-Partij van de Arbeid, CDA, D66 de volgende vragen aan u voor.

1. Hoeveel damherten leven er momenteel in de Hoeksche Waard?

Antwoord

Tijdens een recente telling van de Stichting Faunabeheereenheid Zuid-Holland in de Hoeksche Waard zijn

er totaal 69 damherten geteld. Het is goed om te vermelden dat een telling van een dier in de natuur altijd

een momentopname is. Dit aantal zal toenemen als de kalveren in juni geboren worden, waarbij de

verwachting is dat het aantal damherten in de Hoeksche Waard dan richting de 100 gaat.

2. Hoeveel damherten kunnen in het gebied leven volgens de draagkracht van het gebied? 

Antwoord

In theorie betreft de ecologische draagkracht in de Hoeksche Waard ongeveer 6 dieren per hectare. Voor

het huidige benuttingsgebied conform het met u gedeelde rapport ‘’Beheeradvies damwild in de Hoeksche

Waard’’ zouden dit bijna 7.000 dieren zijn. Gezien de ervaringen met damherten in de Amsterdamse

Waterleidingduinen weten wij dat deze aantallen in de praktijk geheel niet ondenkbaar zijn. In Nederland

geldt dat de ecologische draagkracht van het gebied voor damherten en andere hoefdieren zelden wordt

bereikt omdat maatschappelijke belangen zoals landbouw, bosbouw, flora en fauna (biodiversiteit),

openbare orde en veiligheid en de vitaliteit van de hoefdierpopulaties zelf al in een eerder stadium

dusdanig worden geschaad en vragen om reductie van het aantal hoefdieren tot het niveau van

maatschappelijke draagkracht. Het zijn maatschappelijke factoren, inclusief aandacht voor dierenwelzijn,

die dit vóórkomen en de aantallen (maatschappelijke draagkracht) bepalen. 

3. Hoe komt u erbij dat het getal 20 in een motie heeft gestaan, zoals verwoord tijdens de

commissievergadering van 29 mei jl.? 
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Antwoord

Zie het antwoord vraag 4

4. Kunt u aangeven waarom de populatie wordt teruggebracht tot het aantal van 20? Waarom dit aantal

en wat is hiervan de onderbouwing? 

Antwoord

In het Omgevingsbeleid heeft Provinciale Staten vastgelegd dat er buiten de duinen geen ruimte is voor

damherten in Zuid-Holland en de populatie in de Hoeksche Waard dus teruggebracht wordt naar 0. Dit

uitgangspunt staat ook in het ontwerpbesluit dat ter inzage heeft gelegen.

In het adviesrapport (blz. 17) is als voorbeeld een doelstand van 40 damherten opgenomen omdat dat

ongeveer het aantal damherten was dat tijdens het opstellen van het rapport aanwezig was in de

Hoeksche Waard. 

Motie 1442 vraagt dat er geen onomkeerbare situatie wordt gecreëerd, maar wel ingegrepen kan worden

om overlast, schade en risico’s veroorzaakt door de damherten te beperken als het definitieve besluit

wordt aangevochten. Door tijdens een eventueel juridische proces te reduceren tot 20 ontstaat er geen

onomkeerbare situatie.

5. Kunt u uitleggen waarom in het ‘Beheeradvies damwild in de ‘Hoeksche Waard‘ (Zuid-Holland) een

aantal van 40 is genoemd en waarom u daarvan afwijkt? 

Antwoord

Zie antwoord vraag 4

6. In de Statencommissie Landelijk Gebied van 29 mei heeft GS bij monde van de gedeputeerde Potjer het

volgende aangegeven: ”Eerder is het getal van 20 damherten genoemd. Het is belangrijk om een

concreet getal te noemen. Het aantal van 20 stond in een eerdere versie van de ingediende motie

1442, maar niet in de definitieve versie. Dus als de Staten vragen om er 30 of 10 of 5 of 50 van te

maken, dan kunnen we daar natuurlijk altijd over spreken.” Hoe kunt u verantwoorden dat er zo

gemakkelijk en willekeurig met leven en dood van beschermde dieren wordt omgegaan, terwijl de

provincie de taak heeft om beschermde inheemse dieren, wat de damherten in de Hoeksche Waard

zijn, te beschermen? 

Antwoord

Bij faunabeheer maken wij altijd een zorgvuldige afweging als het gaat om beschermde of onbeschermde

dieren. Deze afweging is een wettelijke verplichting en is ook in ons beleid vastgelegd. De zorgvuldige

afweging over de verwilderde damherten is ook terug te vinden in het aan u toegestuurde ontwerpbesluit

met de begeleidende GS brief1. Bij de uitvoering van de motie is het uitgangspunt geen onomkeerbare

situatie te creëren tijdens een eventueel juridische en te zorgen dat de damherten in de Hoeksche Waard

niet gelijk naar nul worden teruggebracht.

                                                                                      
1 https://pzh.notubiz.nl/modules/1/Ingekomen%20stukken/914469

https://pzh.notubiz.nl/modules/1/Ingekomen%20stukken/914469
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7.  Gedeputeerde Potjer geeft in de bovenvermelde commissievergadering ook aan dat motie 1442 in PS

besproken is. Het ging hier echter om een motie vreemd, waardoor bespreking niet mogelijk was, maar

enkel een stemverklaring. Zijn GS het met ons eens dat daardoor de motie niet besproken kon worden? 

Antwoord

Het reglement van orde bepaalt de orde van de vergadering. Ook dat moties vreemd aan de orde in PS

ingebracht kunnen worden en hoe deze besproken kunnen worden. De betreffende motie vreemd aan de

orde is conform het reglement op 31 januari 2024  besproken en aangenomen in Provinciale Staten.

8. Ook heeft de gedeputeerde in dezelfde vergadering aangegeven dat niet GS een besluit neemt, maar

dat de Omgevingsdienst Zuid-Holland Zuid in mandaat het besluit neemt om de damherten te doden,

dus dat de Omgevingsdienst Haaglanden hier verantwoordelijk voor is en Gedeputeerde Staten hier

geen verantwoordelijkheid voor dragen. Bent u met ons van mening dat Gedeputeerde Staten

ingevolge artikel 3.17 van de Wet Natuurbescherming, die per 1 januari 2024 is overgegaan naar de

Omgevingswet, wel degelijk wettelijk verantwoordelijk is voor besluitvorming over de betreffende

ontheffing verlening? Kunt u dit nader toelichten? 

Antwoord

De Omgevingsdienst Haaglanden voert namens Gedeputeerde Staten in mandaat de vergunningverlening

uit in relatie tot activiteiten die de natuur betreffen. Bij de damherten in de Hoeksche Waard neemt de

Omgevingsdienst Haaglanden namens Gedeputeerde Staten het besluit dat past binnen de beleidskaders

die door Provinciale Staten zijn vastgesteld. Voor taken die in mandaat worden uitgevoerd blijven wij

eindverantwoordelijk. 

Den Haag, 2 juli 2024

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA drs. J. Smit


